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Białe Błota, dnia 23.05.2023 r. 

BRG.0012.4.7.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,  

z dnia 23.05.2023 r. od godz. 12:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Piotr Mądrzyński, radny Zbigniew Moroz, Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut, radna Katarzyna Tomicka, radna Magdalena Sznajder, 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek, Wójt Gminy Białe Błota Dariusz 

Fundator, Prezes Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. Grażyna Mączko, Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska, 

p.o. Kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak, Jakub Oziomek 

Specjalista ds. Modelowania Ruchu LPW Grupa, Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki, 

przedstawiciele Anglojęzycznego Przedszkola Niepublicznego Zakątek Przedszkolaka, mieszkańcy. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

otworzył posiedzenie, odczytał informacje o ochronie danych osobowych oraz sprawdził 

obecność. 

 

Tematyka: 

1. Rozbudowa ujęcia wody w Cielu oraz sieci wodociągowej na terenie gminy – stan obecny i 

planowany, finansowanie, terminy realizacji. 

2. Stan realizacji inwestycji za rok 2022 oraz I kwartał 2023 roku. 

3. Omówienie gospodarki przestrzennej w gminie Białe Błota ze szczególnym uwzględnieniem 

Łochowa i Łochowic oraz terenów w pobliżu prywatnego przedszkola. 

4. Materiały na sesję – jeśli będą. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski, pytania. 

 

Ad. 1 

Prezes Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych Sp. z o.o. Grażyna Mączko przedstawiła kwestie 

związane z rozbudową ujęcia wody w Cielu. Poinformowała, że formalne odebranie robót 

nastąpiło 17 kwietnia, przedstawiła dane techniczne inwestycji, wspomniała o rozbudowie ujęcia 

o dwie studnie, o budowie przewodów wody surowej i budowie pompowni strefowej w Łochowie. 

Woda z ujęcia w Cielu będzie dostarczana po zakończeniu prób rozruchowych. Prezes Zakładu 

Wodociągów i Usług Komunalnych powiedziała, że nie wolno zamknąć ujęcia wody w Łochowie, 

bo ta woda musi cyrkulować cały czas, poinformowała o konieczności wymiany dwóch zbiorników 
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w Łochowie. Kolejnym celem dla spółki, jak i dla całej gminy, jest ochrona strefy ochrony 

pośredniej dla Ciela, Prezes przedstawiła argumenty za szczególną ochroną tego terenu. Grażyna 

Mączko poinformowała, że wystąpiła do Wójta o wyrażenie zgody na skorzystanie z programu 

FEnIKS, który zostanie uruchomiony w październiku. Prezes przekazała, że inwestycje ze środków 

własnych są realizowane zgodnie z wieloletnim planem. Prezes Zakładu Wodociągów i Usług 

Komunalnych Sp. z o.o. Grażyna Mączko przekazała informacje o uroczystym otwarciu stacji 

uzdatniania wody w Cielu. 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o zbiorniki. Prezes ZWiUK wyjaśniła, że w Cielu są nowe zbiorniki, 

zaś w Łochowie wymagają natychmiastowej wymiany, koszt wymiany obu tych zbiorników jest 

granicach 1 200 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

zapytał o kwestię zapłaty mieszkańcom za wykonane we własnym zakresie fragmentów 

wodociągów i przyłączy. Prezes ZWiUK wyjaśniła, że przyłącze stanowi własność właściciela 

posesji, do której jest przyłączana woda. Jeżeli chodzi o wodę, na bazie umowy mieszkańcy 

budują, a później, jeżeli temat ujęty jest w planie rocznym bądź wieloletnim, zwracane są koszty 

budowy. Prezes zaznaczyła, że zwrot następuje po kosztach, za jakie spółka by wykonała, w danym 

roku. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

zapytał o planowany odcinek kanalizacji od Ciela do Przyłęk, południowa część gminy, Zielonka  

i Ciele, mocno się rozbudowują. W tym temacie Prezes powiedziała, że odsyła do gminy, ZWiUK 

nie zajmuje się kanalizacją sanitarną, tym zajmuje się gmina, dział inwestycyjny. 

 

Przewodniczący Komisji podjął temat wyrażenia przez Wójta zgody na opracowanie aplikacji  

i studium wykonalności na potrzeby programu FEnIKS. Prezes Zakładu Wodociągów i Usług 

Komunalnych zapewniła, że będzie zgoda Wójta, wyjaśniła procedurę przygotowania wniosku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o modernizację ujęcia w Cielu, 

sprawę zabezpieczenia wody, wydajność złoża i infrastruktury, szczególnie w okresie letnim. 

Wiceprzewodniczący zapytał o poziom zabezpieczenia mieszkańców w wodę, do ilu rodzin woda 

nie jest dostarczana. W tej kwestii Prezes ZWiUK przyznała, że nie wie ile rodzin nie ma wody, 

jeżeli jest sieć w pobliżu działki, to nie ma sytuacji, żeby odmówiono podłączenia. Bywa też, że 

mieszkańcy, mimo że jest sieć, korzystają ze swojej studni. W kwestii zabezpieczenia w wodę, 

Prezes powiedziała, że na terenie gminy są 3 studnie, jej zdaniem należy rozpocząć budowę 

rezerwowego ujęcia wody, kontenerowych stacji, takie ujęcie powinno powstać w Łochowie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał jak sprawuje się nowo nabyty 

specjalistyczny pojazd typu WOMA do czyszczenia kanalizacji sanitarnej. Prezes ZWiUK 

odpowiedziała, że skarg nie słyszała, jest dwóch operatorów, którzy mają odpowiednie 

uprawnienia, czyszczenia już były realizowane, pojazd czyści kanalizację sanitarną.  
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Ad.2  

Stan realizacji inwestycji za pierwszy kwartał tego roku omówiła Anna Bromka Kierownik Referatu 

Inwestycji. Kierownik omówiła poszczególne zadania z załącznika majątkowego.  

 

Mieszkaniec zadał pytanie w kwestii ul. Cukrowej. Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, 

że jest projekt na budowę tej ulicy, decyzja ta jest ostateczna, plan jest taki, aby wszcząć 

postępowanie w sierpniu tego roku. Jeżeli dojdzie do wyboru wykonawcy, to jeszcze w tym roku 

powinny ruszyć prace. 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała, dlaczego budowa ul. Myśliwskiej została podzielona na 

etapy, skoro są zabezpieczone środki. Radna wskazała, że mieszkańcy nie mają możliwości 

dobrego dojazdu do domu, na ulicy wysypane są różnego rodzaju śmieci. Radna odniosła się do 

słów Kierownik Referatu Inwestycji, która powiedziała, że budowa pierwszego etapu ulicy 

Myśliwskiej została przesunięta ze względu na złe warunki atmosferyczne. Co do kwestii budowy 

chodnika radna zauważyła, że środki zostały zabezpieczone i zapytała dlaczego decyzja Rady 

Gminy Białe Błota o tym, żeby przeznaczyć środki i wykonać chodnik, została odsunięta na bok  

i nie jest realizowana. Radna zapytała o kwestię budowy przedszkola i powołania grupy roboczej. 

Zauważyła także, że na ulicę Myśliwską - 2 odcinek, nikt nie przyjeżdża po śmieci. Radna zapytała 

o ul. Duńską, dokąd wjeżdżający na tę ulicę mieszkańcy mają się kierować i gdzie wyjadą. 

 

Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, że ul. Myśliwska została podzielona 

na 2 etapy, na drugi etap zostały zabezpieczone środki w tym roku, w poprzednim roku były 

zabezpieczone środki na etap pierwszy. Zostało to tak zrobione prawdopodobnie ze względu na 

brak środków w budżecie gminy. Przedłużenie terminu realizacji umowy nastąpiło ze względu na 

niekorzystne warunki temperaturowe, inspektor nadzoru zalecił wykonawcy wstrzymanie prac. 

Odcinek chodnika od ulicy Kościelnej do ulicy Pocztowej został wykonany, choć w zasadzie na 

samym początku nie było na to środków i z uwagi na realizację tych 2 odcinków wykonawcy został 

wydłużony ten termin. Jeżeli chodzi o odcinek chodnika, na który zostały przełożone środki przez 

radnych gminy na poprzedniej sesji nadzwyczajnej, to Kierownik Referatu Inwestycji otrzymała 

przykaz wstrzymania realizacji do momentu zaakceptowania uchwały przez RIO. Przewodniczący 

Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zauważył, że 

środki zostały przełożone, aby zadbać o fundusze gminy, żeby prace zrobić za „jednym 

zamachem” i zaproponował zaczekanie na decyzję RIO. Kierownik Referatu Inwestycji odniosła 

się do ul. Duńskiej, wskazała, że ulica została tak zaprojektowana, że aktualnie łączy się z ulicą 

Czeremchy, która jest ulicą gruntową, trwa etap wykonywania projektu ul. Duńskiej, fragmentu 

jednokierunkowego, przez las. Na ten moment jadąc ul. Duńską wyjeżdża się w ul. Czeremchy  

w Białych Błotach.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała o kwestię ul. Borówkowej. 

Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, że podpisano aneks na przedłużenie 

prac z uwagi na dodatkowe uzgodnienie projektu z zewnętrzną pracownią projektową, która 
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projektuje drogę powiatową, musi zostać skoordynowany wjazd z ul. Borówkowej na ulicę 

powiatową.  

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o śluzy w Prądkach. Kierownik Referatu Inwestycji powiedziała, 

że jeżeli chodzi o zgłoszenie remontu obiektów, to urząd otrzymał trzy sprzeciwy ze starostwa, 

wobec czego należy zmienić procedurę na pozwolenie na budowę, które łączy się z wymogiem 

posiadania szeregu innych decyzji. Radny poinformował, że rozmawiał z rolnikami, którzy 

zapowiedzieli przyjazd ciągnikami pod urząd gminy. Przewodniczący Komisji przypomniał, że na 

remont przeprawy środki zostały zabezpieczone, niestety na wniosek Wójta, te środki zostały 

zdjęte i rozdysponowane na inne zadanie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zabrał głos w temacie inwestycji 

budowy ul. Myśliwskiej w Cielu, wspomniał o drugim odcinku ulicy, który nie jest budowany,  

a jako plac budowy został przekazany wykonawcy, który buduje pierwszy odcinek. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że wraz z radną Magdalena Sznajder złożył do 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy informację o sposobie 

utwardzenia tej drogi, mieszkańcy złożyli także osobne pismo żaląc się na brak możliwości dojazdu 

do swoich domów. Zdaniem Wiceprzewodniczącego zasadna jest skarga mieszkańców, 

przypomniał kolejne kroki podejmowane przy budowie tej ulicy, radny wyraził rozczarowanie 

brakiem budowy ul. Wczasowej oraz ul. Pogodnej. Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji 

powiedziała, że w kwestii utwardzenia ul. Myśliwskiej w Cielu, droga zostanie wykorytowana  

i zostanie przywiezione kruszywo odbazaltowe, na wykonanie dojazdów do budynków 

mieszkalnych. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut kontynuował 

wypowiedź, odniósł się do planowanej wycinki drzew w celu likwidacji przeszkód lotniczych na  

ul. Drzewnej, zaproponował, aby prace wykonać na ul. Chlebowej. Poruszył kwestię budowy 

budynku socjalnego dla Centrum Obsługi Edukacji i Sportu oraz potrzebę budowy remizy 

strażackiej. Radny Zbigniew Moroz potwierdził, że obecne miejsce nie jest dobre na remizę 

strażacką. W kwestii remizy Przewodniczący Komisji powiedział, że doszły go słuchy, że ul. Czysta, 

przy której mieści się straż ma zostać ulicą jednokierunkową, jego zdaniem budowa remizy, jest 

jak najbardziej zasadna.  

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o koszt nawiezienia kruszywa na ul. Myśliwską. Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka wskazała, że będzie to wykonywał Referat Dróg swoim 

sumptem.  

 

Radna Iloma Nowakowska zapytała o postępowanie na budowę świetlicy w Murowańcu, o termin 

ogłoszenia przetargu. Anna Bromka odpowiedziała, że ważność decyzji upływa we wrześniu, do 

tego momentu jest czas na rozpoczęcie prac, zwróciła uwagę na zabezpieczoną na ten cel kwotę 

w wysokości 100 000,00 zł, środki musiałyby być znacznie większe, aby wszcząć postepowanie na 

budowę obiektu. 
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Mieszkanka Zielonki zabrała głos w kwestii realizacji funduszu sołeckiego Zielonki, placu zabaw, 

placu sołeckiego oraz boiska do koszykówki. Wskazała, że budowa placu zabaw nie jest 

zabezpieczona, w przypadku boiska do koszykówki zapytała o kwestię betonu, podjęła temat 

placu sołeckiego, bezsensownego przesunięcia górki oraz wiaty. Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski przychylił się do słów 

mieszkanki, zwrócił uwagę, że plac sołecki, który od 2020 roku jest w budowie. Przewodniczący 

poprosił o wyjaśnienie kwestii betonu na boisku, ogrodzenia placu zabaw oraz w czyjej gestii jest 

plac zabaw, jego zabezpieczenie. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka powiedziała, że 

zostały zebrane oferty na wykonanie ogrodzenia tego terenu, Kierownik zaproponowała, aby 

wykonać ogrodzenie od strony rowu melioracyjnego, wyraziła nadzieję, że ogrodzenie powstanie 

jeszcze w czerwcu. Zauważyła, że w tym roku środki z funduszu sołeckiego wystarczą na 

sfinansowanie wykonania ogrodzenia, teren zostanie wyrównany i uporządkowany  

w porozumieniu Referatu Dróg oraz COEiS. W kwestii zakupu betonu na boisko do koszykówki, 

Anna Bromka wyjaśniła, że jego zakup w 2/3 został sfinansowany, jako koszt Centrum Obsługi 

Edukacji i Sportu, reszta kwoty została pokryta ze środków sołeckich. Boisko zostanie 

wymalowane zakupioną farbą kauczukową. Kierownik w kwestii placu sołeckiego podkreśliła, że 

nie może ingerować w decyzje podjęte na zebraniu wiejskim. Mieszkanka zwróciła się do Komisji 

o wystosowanie zapytania do Wójta, w jaki sposób realizowany jest fundusz sołecki Zielonki,  

w jaki sposób został zrealizowany za rok 2022 i w jaki sposób jest realizowany na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski   

zarządził głosowanie w sprawie wniosku mieszkanki: 

Głosowanie: 

Radna Ilona Nowakowska - za 

Radny Zbigniew Moroz - za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski   

Zapytał Kierownik Referatu Inwestycji czy posiada harmonogram działania firm na terenie 

inwestycji, które zleca Gmina Białe Błota, podając za przykład ul. Borowikową w Zielonce, z której 

został wywieziony piasek a następnie w to miejsce został nawieziony inny piasek. Kierownik 

Referatu Inwestycji Anna Bromka wyjaśniła, że budowa prowadzona jest na podstawie 

harmonogramu przedstawionego przez firmę lub na podstawie kosztorysu inwestorskiego. 

Kierownik zaproponowała, że zadzwoni do wykonawcy i zapyta o kwestię wywiezienia piasku.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska poprosił 
o przedstawienie kwestii ul. Orzechowej. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka 
potwierdziła, że 20 lutego projektant złożył wniosek o wydanie decyzji ZRIT, 21 kwietnia wszczęto 
postępowanie w sprawie wydania decyzji, od tego momentu Starostwo ma 3 miesiące na jej 
wydanie, dodatkowo jest miesiąc na jej uprawomocnienie się, i wówczas można przystąpić do 
przetargu i budowy. 
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Przewodniczący Komisji zapytał o ulicę Duńską, dlaczego ta ulica od momentu rzeczywistej  
ul. Duńskiej zmienia bieg, przebiega przez dawne tereny leśne, wpina się w ul. Czeremchy, o czym 
nie było mowy. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że dokumenty  
z 2017 roku wskazują zmianę przebiegu ul. Duńskiej, ale dlaczego i na jakiej zasadzie i kto podjął 
taką decyzję Anna Bromka nie znała odpowiedzi. Kierownik Referatu Inwestycji odpowiadając na 
kolejne pytania wskazała, że trwa etap projektowania przebiegu ul. Duńskiej na odcinku leśnym, 
jako odcinka jednokierunkowego, jeżeli zostaną oszczędności z budowanego odcinka to urząd 
zamierza wprowadzić zadanie budowy odcinka jednokierunkowego, aby ul. Duńska była 
połączona z ul. Duńską. Ulica ta jest budowana z dofinansowania, projekt został wykonany w taki 
sposób, że jest połączenie do ul. Czeremchy, nie do ul. Duńskiej, teraz jest plan by w fragmencie 
leśnym zrobić ulicę jednokierunkową, jeżeli chodzi o ul. Czeremchy zabezpieczone są środki na 
zaprojektowanie tego fragmentu drogi, toczą się konsultacje z mieszkańcami na temat przebiegu 
tej ulicy.  Radni zapytali, kto sprawował nadzór nad tą budową. Kierownik odpowiedziała, że 
nadzór jest prowadzony przez zewnętrznego inspektora nadzoru drogowego, wszystko jest 
zgodnie z projektem. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  
i Środowiska Łukasz Wyszomirski zapytał, kiedy ul. Duńska będzie oddana do użytku. Kierownik 
Referatu Inwestycji odpowiedziała, że w przeciągu miesiąca, do dwóch miesięcy, prace zostaną 
zakończone, na tę chwilę nie wiadomo czy zostanie oddana do użytkowania. Na etapie 
wprowadzania zadania do budżetu znany był przebieg ul. Duńskiej, ale to już było po otrzymaniu 
dofinansowania. 
 
Radna Magdalena Sznajder zapytała, kto w gminie czuwa nad projektami, które są robione, 
zauważyła, że nie jest to pierwsza sytuacja, gdy droga prowadzi donikąd. Przewodniczący Komisji 
zaproponował wystąpienie z wnioskiem do Rady Gminy o powołanie komisji nadzwyczajnej do 
zbadania ul. Duńskiej, przebiegu jej finansowania oraz całej procedury, a następnie zarządził 
głosowanie w tej sprawie: 
Głosowanie: 
Radna Ilona Nowakowska - za 
Radny Zbigniew Moroz - za 
Radny Łukasz Wyszomirski- za 
 
 Ad. 3 
Głos zabrały przedstawicielki Anglojęzycznego Przedszkola Niepublicznego Zakątek 
Przedszkolaka. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 
przypomniał skargę w sprawie bezprawnego korzystania z terenu. Przedstawicielki Przedszkola 
wskazały własność gruntów z wyjątkiem działki 157/12, która obecnie objęta jest karą za 
bezumowne korzystanie, ponieważ właścicielem tej działki jest gmina. Przedszkole nabyło grunty 
od Fundacji Potulickiej, która twierdziła, że jest właścicielem całości terenu, była podpisana 
umowa przedwstępna, która dotyczyła także działki 157/12 i dlatego właściciel przedszkola 
pozostawał w błędzie, co do prawa własności przysługującej fundacji. Podczas finalizowania 
zakupu tej działki okazało się, że nastąpił błąd, co do prawa własności danego terenu, właściciel 
przedszkola, gdy dowiedział się, że fundacja nie jest właścicielem tej działki, skierował zapytanie 
do gminy, w jaki sposób może nabyć działkę, z prośbą o możliwość dzierżawy bądź wynajmu tego 
terenu. Odbyło się spotkanie z Wójtem, właściciel przedszkola dowiedział się, że może ponosić 
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opłaty za bezumowne korzystanie z tego terenu. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zwrócił uwagę na brak dojazdu dla 
sąsiadujących działek. Przedstawicielka Przedszkola potwierdziła, że dwoje właścicieli działek 
rości sobie prawa, aby móc z tego terenu korzystać, jako przejazd i zwróciła uwagę na działkę  
nr 158/31, na którą nie została wydana służebność. Pełniący Obowiązki Kierownika Biura 
Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wskazał na mapie istniejące służebności, 
podjęto dyskusję nad możliwymi rozwiązaniami. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 
Natalia Zielińska zwrócił uwagę, na plan miejscowy na Łochowo, który powstał w 2012 roku, przy 
obecnych zabudowaniach oraz podziałach, które się dokonały, nie jest możliwy do zrealizowania. 
W ubiegłym roku została dokonana inwentaryzacja Łochowa, urbanista na tej podstawie 
próbował dokonać korekty tego planu. Natomiast jest to praca bardzo mozolna, trudna do 
zrealizowania. Podjęto rozmowę na temat przebiegu ul. Jana Kasprowicza, wskazane zostały 
kolejne działki, które nabył właściciel przedszkola. Natalia Zielińska poinformowała, że do Urzędu 
wpłynął wniosek na budowę kolejnego przedszkola. Podjęto dyskusję o możliwych 
wywłaszczeniach.  Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki przypomniał o służebności, jaką 
mieli właściciele działek. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała  
o kwestię uchwały podjętej przez Radę Gminy Białe Błota z nakazem rozbioru odcinka, o który 
prosili mieszkańcy, zapytała także o sposób rozwiązania problemu wożenia dzieci samochodami 
przy takiej wąskiej drodze, także perspektywy mieszkańców, którzy tam mają swoje domy. 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska odpowiedziała, że kwestia 
dojazdów nie była jeszcze badana, sprawa jest w toku, na dzień dzisiejszy, jeżeli nie ma tam planu, 
nie ma podstaw żeby takiej inwestycji odmówić wydania decyzji, zaznaczyła, że mieszkańcy 
dostęp do drogi publicznej mają. Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że nie było 
przedstawicieli przedszkola na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na którym była 
rozpatrywana sprawa mieszkańców. Rada Gminy poprzez uchwałę zmotywowała Wójta Gminy 
Białe Błota do tego, aby wydał decyzje o wydaniu części tego gruntu i rozbiórce powstałego na 
tym terenie boiska. Radna zauważyła, że mieszkańcy mają inną wersję, niż ta przedstawiana przez 
przedstawicieli przedszkola. Radna powołując się na przykład ul. Duńskiej, zawnioskowała  
o powołanie specjalnej komisji do zbadania omawianej sprawy, zaproszenie mieszkańców, którym 
zabrano dojazd do domu. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  
i Środowiska Łukasz Wyszomirski zauważył, że komisja dotycząca ul. Duńskiej zahacza w wielu 
przypadkach głosów radnych, o co najmniej niegospodarność, brak nadzoru nad budową  
i projektem, brak przejrzystości. W omawianym przypadku przedszkola mowa jest o pewnym 
zamieszaniu związanym z zagospodarowaniem przestrzennym. Przewodniczący Komisji zauważył, 
że w tym przypadku trzeba rozwiązać problem dojazdu. Przedstawicielka Przedszkola zauważyła, 
że działka 157/12 jest w tej chwili częścią terenu zielonego, nie jest to już boisko, przedszkole 
użytkuje je na mocy ponoszenia opłaty za nieumowne użytkowanie, jeżeli gmina nakaże rozebrać 
teren, przesunąć płot, to mieszkańcy będą mieli dostęp do działki, która jest własnością 
przedszkola, będzie ogrodzona i tego przejazdu nie będzie. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zapowiedział stworzenie osobnego, 
specjalnego posiedzenia Komisji, aby wspólnie ustalić jak powinna przebiegać ta droga, rozwiązać 
problem dojazdu do ul. Jana Kasprowicza. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia 
Zielińska zadeklarowała gotowość współpracy.  
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Ad.5 
Mieszkaniec obecny na posiedzeniu poruszył temat ogłoszenia przetargu i budowy ul. Cukrowej. 
Wyraził swoje obawy, co do środków zabezpieczonych na ten cel. 
 
Ad.4 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zwrócił się z prośbą o wysłuchanie przedstawiciela LPW 
Grupa, pana Jakuba Oziomka w zakresie przygotowanej uchwały. Głos zabrał specjalista ds. 
Modelowania Ruchu, który przedstawił główne założenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP 
BydOF). Przedstawione zostały: scenariusze rozwoju systemu mobilności Bydgoskiego Obszaru 
Funkcjonalnego, wizja i cele strategiczne, kluczowe pakiety projektów, wnioski wynikające  
z modelowania ruchu, realizacja, monitoring oraz ewaluacja, harmonogram wdrożenia pakietów 
działań, wskaźniki realizacji planu, wpływ na środowisko w wypadku odstąpienia od realizacji 
planu. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski poparł plan w zakresie rozwoju komunikacji autobusowej i zarządził głosowanie  
w sprawie akceptacji projektu: 
Głosowanie: 
Radny Piotr Mądrzyński - za 
Radny Łukasz Wyszomirski- za 
 
Radna Katarzyna Tomicka przypomniała, że od 2019 roku Łochowo walczy o autobusy, zapytała 
czy realizacja planu będzie łączyła się ze zwiększeniem taboru. Jakub Oziomek odpowiedział, że 
dokument wyznacza ramy, kierunki, w których transport zbiorowy powinien się rozwijać i nie 
odnosi się bezpośrednio do poszczególnych obszarów, daje gminom możliwość dowolnego 
zaspokojenia potrzeb komunikacji. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut 
podjął temat problemu połączeń międzygminnych w powiecie, zauważył, że zostały zlikwidowane 
połączenia PKS. Wiceprzewodniczący zapytał czy w przedstawionej strategii jest plan na 
skomunikowanie powiatu. Przedstawiciel LPW Grupa odpowiedział, że plan zakłada, że  
w pierwszej kolejności zostaną zrealizowane te połącznia o charakterze, w ramach 
poszczególnych gmin, tak, żeby umożliwić dojazd mieszkańców gmin do centrum gminy, 
następnie muszą być zapewnione przemieszczenia pomiędzy poszczególnymi gminami, przejazdy 
do Bydgoszczy i stamtąd, poprzez węzły przesiadkowe, do reszty kraju.  
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  
Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 

 
 

Przewodniczący Komisji 
    Łukasz Wyszomirski  

 

 


